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V súvislosti s 9. ročníkom Tonkovičových folklórnych slávností považujem za 
potrebné poďakovať všetkým sponzorom a všetkým, ktorí neváhali pomôcť. A bolo ich 
veru dosť. Hlavné ďakujem patrí členom FSk Vysoká, ktorí obetovali svoj čas, aby nacvičili 
pekný program a s podporou obce zorganizovali toto podujatie. Návštevník, ktorý príde, 
pozrie, vypije pivko a možno zje guláš, vidí len finálny výsledok. Možno sa to nezdá,  ale za 
tým je skutočne veľa práce, ktorá začína už na začiatku roka, kedy sa zostavuje program a 
rozdeľujú úlohy tým, ktorí nemajú problém pomôcť. 

tento úvodník je písaný okolo Medarda, s menom 
ktorého je spojená známa ľudová pranostika: 
“Medardova kvapka 40 dní kvapká.” Toto by malo 
znamenať, že ak v tento deň prší, bude pršať aj 
nasledujúcich 40 dní. Nám sa však tento rok zdá, že toho 
dažďa je akosi priveľa, akoby už pršalo 40 dní pred 
Medardom. Preto je pre nás každá slnečná chvíľa a 
možno aj chvíľa bez dažďa vzácna. Posledné dve 
nedele sme sa asi modlili veľa a dobre, keďže tak na 
Tonkovičových slávnostiach, ako aj v nedeľu, keď sa 
konala tradične svätá omša pri kaplnke Božského srdca, 
nám Pán Boh žičil a my sme si užili pekné počasie bez 
dažďa.

Milí spoluobčania, 

Ivan Barla, starosta obce

A keďže mesiac jún je posledným mesiacom školského roka, žiaci v škole musia  
zabrať, aby si vylepšili svoje známky, aby vysvedčenia, ktoré prinesú domov uspokojili 
rodičov. Všetci dobre vieme, že to nemá byť o známkach, ale o nadobudnutých 
vedomostiach a skúsenostiach, ktoré sa každým rokom veku, ale aj školskej dochádzky 
dopĺňajú. Doprajme si preto čas, využime ho, naučme sa nech nás môžu kľudne vyvolať. 
Nie je nič lepšie, ako odchádzať na prázdniny s dobrým pocitom, že sme urobili maximum, 
aby sme mali dobré alebo lepšie známky. Takže hurá na prázdniny...
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ZVÝŠENIE KAPACITY MATERSKEJ ŠKOLY
Cieľom projektu je vybudovanie novej triedy MŠ pre 24 detí v priestore minulej terasy, ktorá 

nám začala pretekať, izolácie boli porušené a objekt školy vlhol. Na začiatku júna prišla 
pozitívna informácia, tentokrát z Ministerstva školstva, v ktorej nám oznámili, že sme splnili 
podmienky „výzvy“ pre projekt Zvýšenie kapacity MŠ v obci Podkonice a že nám poskytnú 
finančné prostriedky vo výške niečo viac ako 210.000 EUR. V tejto sume sú započítané 
kompletné stavebné náklady, náklady na vybavenie triedy novým nábytkom, ale máme aj 
refundované náklady vo výške viac ako 32.000 EUR, ktoré sme na stavbe realizovali už v roku 
2023 paralelne popri zateplení objektu základnej školy. Tieto tzv. vrátené finančné prostriedky 

Projekt je zameraný na zníženie energetickej náročnosti, inými slovami, aby sa budova 
dala prevádzkovať za „normálnych“ finančných podmienok a v bežnom tepelnom komforte. 
Oznámenie o splnení podmienok výzvy sme dostali 1. marca, aktuálne prebieha verejné 
obstarávanie, chceli by sme začať najneskôr na jeseň a to výmenou kúrenia, zdravotechniky, 
osvetlenia a výmenou okien. V tomto režime by sme chceli prečkať zimu a na jar realizovať 
zateplenie objektu. Plán je to smelý, ale veríme, že napriek dlhým procesom na strane štátu 
realistický. Ako už bolo spomenuté, cez verejné obstarávanie prebieha výber dodávateľa, 
bohužiaľ nevieme predpokladať, či sa naše plány stretnú s realitou sprocesovania papierov až 
po podpis zmluvy.

REKONŠTRUKCIA OBECNÉHO ÚRADU

KEĎ SA MENEJ PÍŠE A VIAC ROBÍ, PRÍDU AJ VÝSLEDKY

Stav jednotlivých projektov:

Vedenie obce kladie veľký dôraz na prípravu pre obec prospešných projektov a zapojenie 
sa do vyhlásených výziev, ktoré vyhlasujú rôzne štátne inštitúcie. Akosi ale dlhšie trvá 
zazmluvnenie aktivít, akosi dlho čakáme na vstupy zo „štátu“. Nejak to tak prišlo, že v lete 
budeme reálne začínať dva projekty na škole - vznik novej triedy v škôlke a budovanie 
detského ihriska pre škôlkarov, ale aj školákov. Koncom leta by sme chceli začať aj práce na 
objekte obecného úradu. Verím, že prebiehajúce verejné obstarávanie sa nám podarí čo 
najskôr ukončiť. A aby toho nebolo málo, ozvala sa aj PPA, keď nám bol doručený na podpis 
návrh zmluvy na asfaltovanie skratky cez Grant ako aj cesty popod kostol a Kresťanský dom. 
Uvedené štyri projekty, ktoré už majú svoje finančné krytie výrazne prevyšujúce pol milióna 
EUR a to rekonštrukcia budovy obecného úradu 256.400 EUR, zvýšenie kapacity MŠ 210.270 
EUR, asfaltovanie niektorých častí obce 40.470 EUR, ihrisko pre deti 50.000 EUR. 

Tradične začiatkom prázdnin okolo sviatku Svätých 
Cyrila a Metoda organizujú Farnosť Podkonice 
s  Obecným ú radom Podkon ice  svä tú  omšu 
na Kališti, ktoré bolo dlhé obdobie filiálkou farnosti 
Podkonice. Tradíciu začali kapucíni počas ich pôsobenia 
v Podkoniciach, zdarne sa nám ju stále darí udržiavať. 
Popri omši môžu účastníci zažiť peknú nedeľu v krásnej 
prírode. Obec zabezpečuje autobus, odchod ktorého 
bude oznámený záujemcom o takúto dopravu.

SVÄTÁ OMŠA NA KALIŠTI - 7.7.2024
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ÚZEMNÝ PLÁN OBCE - DOPLNOK Č. 3

Možno si niekto myslí, že to nie je nič, nech skúsi a potom hodnotí a nadáva. Gro roboty je 
potrebné urobiť v príprave, od projektových dokumentácií, po spracovanie a skompletovanie 
potrebných podkladov, povolení, teda skoro všetka práca nad počítačom a nie nad pivom.  
Sústredená a najmä cielená práca prináša ovocie, obec nemá zdroje na prípravu projektov do 
„šuflíka“, musí sledovať výzvy a byť pripravená s istým predstihom na tie ciele a projekty, ktoré 
jej prinesú úžitok. Na všetko obec nemá, a to žiadna! Samozrejmosťou po úspešnom 
zabezpečení dotácií je následná realizácia a dohľad zo strany obce, čo je ďalší čas strávený 
nad projektami. Zapotíme sa...

navrhnem v plnej miere použiť na investičnú činnosť a to najmä na výmenu podláh v triedach a 
chodbách v škole a škôlke ako aj výmenu 50 ročných neonových svietidiel. Prípadný zostatok 
pôjde na neočakávané náklady pri samom projekte Zvýšenia kapacity MŠ. Realizátora máme 
vybratého vo verejnom obstarávaní, čakáme na zmluvu. 

Už dlhšie máme na účte peniaze v sume 50.000 EUR z ministerstva, ktoré sme získali z 
dotácie. Po výmene vlády došlo aj k zmene podmienok realizácie. Poslanci zastupiteľstva 
rozhodli o zmene materiálu z agátového dreva na iný materiál. Túto zmenu nám v máji 2024 
odsúhlasilo Ministerstvo práce sociálnych vecí a rodiny. Aktuálne pripravujeme verejné 
obstarávanie. Cieľom je realizácia projektu v letnom období. Bohužiaľ vypadol nám „bagrista“, 
dúfame, že pomôžu aj rodičia škôlkarov a školákov.  

DETSKÉ IHRISKO NA ŠKOLSKOM DVORE

Popri tom všetkom sa ku koncu (dúfame) posúva spracovanie doplnku č.3 k Územnému 
plánu obce, ktorým sa snažíme do územného plánu obce začleniť aj parcely, ktoré sa v roku 
2016 vedeniu obce nepodarilo do plánu začleniť. Tým by došlo k zladeniu pôvodne 
plánovaného obvodu „pozemkových úprav“ s územným plánom obce. 

ASFALTOVANIE CESTY POD KOSTOLOM A NA GRANTE
Práve v tomto týždni prišiel z Poľnohospodárskej platobnej agentúry list, ktorého prílohou 

bol návrh zmluvy. Na základe podpísanej zmluvy prebehne verejné obstarávanie, ktoré vyberie 
dodávateľa. Primárnym cieľom je asfaltovanie ciest v časti popod kostol a Grantu, teda tam, 
kde sa vymieňal ešte v roku 2022 vodovod. Snáď to dobre dopadne...

Je toho dosť veľa , ale nejak to tak vyšlo, že sa všetky uvedené projekty budú realizovať 
skoro v rovnakom čase, takže vedenie obce súčasné, ako aj tie nasledujúce majú o prácu 
postarané, a to výhradne zo získaných zdrojov z „dotácií“, ktoré sa podarilo vybaviť. 

Ivan Barla, starosta obce

Pondelok  6:15 - 12:00 

COOP JEDNOTA v Podkoniciach oznamuje svojim zákazníkom, že od 10.6. do 2.9.2024 
dochádza k zmene otváracích hodín nasledovne:

Piatok  6:15 - 17:30 

ZMENA OTVÁRACÍCH HODÍN COOP JEDNOTA

Streda 6:15 - 16:30 
Utorok 6:15 - 16:30 

Štvrtok 6:15 - 16:30 

Sobota 6:15 - 10:45 
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NEDOKÁŽU SA NIEKTORÍ Z NÁS SPRÁVAŤ?

Ku smetiam v kontajneroch:

Pár krát sme upozorňovali aj prosili, aby sme všetci 
rešpektovali pravidlá pre ukladanie odpadov do správnych 
kontajnerov. Nedochádza však k zlepšeniu. Do kontajnera 
na drevo sa bez problémov vysype tráva alebo aj páry lyží 
do kontajnera na Bio odpad. Možno išlo len o recesiu, na 
druhýkrát dajte lyže radšej do múzea, alebo ich vyhoďte do 
kontajnera na veľkoobjemový odpad. 

Aj v tejto súvislosti sme už popísali nemálo riadkov 
v našom Spravodaji, posledne sme písali, že ihrisko nie je 
piknikový priestor. Nález zo stredy 5.6.2024 predčil všetky 
naše očakávania, keď pedagógovia našli na lavičke fľašku z 
Borovičky. Tak to už sme poskočili veľmi ďaleko od piknik 
priestoru do BARU. Neviem, kto mohol byť taký 
negramotný, ale určite nosiť takéto látky na školský dvor je 
nežiadúce a v prípade, že by tam bol nebodaj ešte nejaký 
zostatok alkoholu, aj nebezpečné. ZAMYSLITE sa najmä 
VY, ktorí ste to urobili, či sa to patrí... 

Bohužiaľ prax v narábaní s odpadmi, ako aj 
neporiadkom na ihrisku nám velí inštalovať kamery resp. 
iné záznamové zariadenia na lokalitách, kde sa nachádzajú 
kontajnery a na celom školskom dvore. Možno to osoby, 
ktoré neradi rešpektujú pravidlá odradí. Uvidíme... 
Prítomnosť záznamových zariadení bude oznámená 
formou informačných tabúľ, tak, ako to ukladá zákon. Bude 
to stáť peniaze, ale asi menej, ako znehodnotené 
kontajnery, resp. poškodené zdravie detí zo školy a škôlky, 
prípadne iných detí hrajúcich sa v areáli školy. Uvidíme kto z 
koho... 

K poriadku na ihrisku za telocvičňou:

Ivan Barla, starosta obce

Po úspešnom zorganizovaní detského tábora v roku 2023 v Hruštíne a na základe dopytu 
detí, sme sa rozhodli zorganizovať tábor aj toto leto. Bude sa konať v termíne od 1. do 4. 
augusta 2024 v lokalite Chrenovec-Brusno. Je určený pre deti od 6 do 15 rokov. Predbežná 
odhadovaná cena je 150 € na dieťa za celý pobyt. Vzhľadom na pokročilý dátum vás žiadame 
o vašu spätnú väzbu čím skôr, najneskôr však do nedele 23. júna 2024. Kontaktujte Martina 
Halaja (0918 027 328) alebo pána farára Martina Pečarku (0908 256 527).

DETSKÝ TÁBOR CHRENOVEC-BRUSNO

FARSKÉ OKIENKO 

Martin Halaj
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2. SMER - sociálna demokracia - 20,39%

6. Demokrati - 4,93%

1. Progresívne Slovensko - 23,02%

12. Volt Slovensko - 0,65%

VOĽBY DO EUROPARLAMENTU 2024

Svoje hlasy ste odovzdali nasledovne:

3. Kresťanskodemokratické hnutie - 14,14%

V sobotu 8.6.2024 sa v Podkoniciach uskutočnili voľby do Európskeho parlamentu. 
V našom volebnom obvode sa volieb zúčastnilo takmer 41 % oprávnených voličov.

4. REPUBLIKA - 13,48%
5. HLAS - sociálna demokracia - 11,84%

7. Sloboda a Solidarita 4,93%
8. ZDRAVÝ ROZUM - 2,30%
9. Slovenská národná strana - 0,98%
10. SLOVENSKO, ZA ĽUDÍ - 0,98%
11. MySlovensko - 0,65%

13. Komunistická strana Slovenska - 0,32%

16. Spájame Občanov Slovenska - SOSK - 0,32%
17. SRDCE vlastenci a dôchodcovia - 0,32%

15. Slovenská ľudová strana Andreja Hlinku - 0,32%

Najviac preferenčných hlasov ste odovzdali nasledovným kandidátom:
1. Ľudovít Ódor (PS) - 52 hlasov
2. Monika Beňová (SMER - SD) - 43 hlasov

14. Kotlebovci - Ľudová strana Naše Slovensko - 0,32%

3. Ľuboš Blaha (SMER - SD) - 28 hlasov

6. Miriam Lexman (KDH) - 19

10. Milan Mazurek (REPUBLIKA) - 12 hlasov

Kompletnú zapisnicu z hlasovania nájdete na web stránke obce.

9. Erik Kaliňák (SMER - SD) - 13 hlasov

7. Branislav Ondruš (HLAS - SD) - 16

5. Veronika Cifrová Ostrihoňová (PS) - 21 hlasov
4. Milan Uhrík (REPUBLIKA) - 26 hlasov

8. Judita Laššáková (SMER - SD) - 15 hlasov

-jk-
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Pomaličky sme sa preklopili do ďalšej polovice mesiaca, kde sme už tradične zavítali na 
dopravné ihrisko do Turčianskych Teplíc. V každodennom živote sa žiaci stávajú 
účastníkmi cestnej premávky ako chodci, cyklisti, cestujúci v prostriedkoch hromadnej alebo 
osobnej dopravy a pod. Frekvencia detí na bicykloch po dedine je vysoká, preto sa aj takto sa 
snažíme učiť ich pravidlám cestnej premávky a pripomínať im dôležitosť ich dodržiavania. 

MÁJ V NAŠEJ ŠKOLE

Ako sa hovorí,  zážitkov a dobrodružstiev nikdy nie je dosť a preto sa naši školáci hneď z 
úvodu mesiaca vybrali do školy v prírode na Donovaly objavovať  nové miesta a spoznávať 
nové priateľstvá. Nabalení batožinou 6.5. začali ich výlet do kráľovstva Tramptária, kde sa z 
našich žiakov stali zrazu princovia a z našich žiačok princezné. Ani pani učiteľky nezostali na 
ocot a počas celého týždňa mali udelený titul grófky. Ako v správnom kráľovstve, nesmel 
chýbať názov kráľovstva, vlastný erb, pokrik, ale aj dary pre kráľa a kráľovnú počas 
korunovácie. Počas celého týždňa o tvorivosť a nápaditosť nebola núdza. Každý zo žiakov si 
mohol prísť na svoje: remeslá, kde si každé dieťa mohlo vybrať činnosť, ktorá ho zaujala. 
Ponuka bola naozaj pestrá, a to lukostreľba, šípky, tanec, joga, jazda na autíčkach, futbal, 
hokej, kreatívne činnosti a šperkárstvo, jazda na koni, karate a keď počasie dovolilo, bola aj 
turistika. Keď sme spomínali pestrý program, tak naozaj pestrý. V strede týždňa nás čakali 
rozprávky Pavla Dobšinského v rozprávkovej dedine, ktorú všetci dobre poznáme, na 
Habakukoch. Nechýbala ani kráľovská večera - opekačka, či poriadny kráľovský bál -  
diskotéka, ktoré sú  vždy neodmysliteľnou súčasťou pobytu v škole v prírode. Všetko začína, 
ale aj končí, prišiel čas balenia a odchodu domov, no kopec zážitkov, smiechu, radosti, pohybu, 
tvorivosti, spoznávania a plný kufor krásnych spomienok v nás zostanú navždy a tie nám nikto 
nevezme. 
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3. ročník - Šimonko Kostúr - bez umiestnenia

Prajeme všetkým deťom, nie len k tomu sviatku, aby mali krásne detstvo, aby boli milované 
a dostávali od svojich blízkych veľa lásky.

Krajší posledný deň v mesiaci sme si nemohli ani priať. Trochu v predstihu sme spoločne 
oslávili medzinárodný deň detí, a to hneď v štýle Westernu. Za krásneho slnečného počasia 
si školáci aj škôlkari zajazdili na koníkoch a tak sa premenili na naozajstných cowboyov za čo 
ďakujeme Lucke Kmeťovej a Peti Dulovej, že nám sprostredkovali takýto krásny zážitok. 
Škôlkari okrem jazdy na koni, si zašportovali  v štafetových hrách a potrápili svoje hlavičky 
hľadaním ukrytého pokladu. Samozrejme na hľadanie pokladu majú nos a preto sa im ho 
rýchlo podarilo nájsť. Školáci si zas vyskúšali pripraviť a naservírovať chutný ovocný šalát 
podľa svojej chuti a fantázie a pripravili ovocné poháre aj pre svoje pani učiteľky. 

kolektív ZŠ s MŠ

Záverom mesiaca sme stihli každoročnú čitateľskú súťaž „Ľupčiansky čitárik“ u našich 
susedov v Slovenskej Ľupči, kde nás boli reprezentovať naši žiaci – jeden z každého ročníka. 
Žiaci boli hodnotení v dvoch oblastiach: technika čítania a čitateľská gramotnosť. Tešíme sa, že 
naši žiaci radi čítajú knihy aj vo svojom voľnom 
čase. Veď knihy nám otvárajú brány do ríše 
fantázie a predstavivosti a zavedú nás na také 
miesta, o ktorých by sme inak ani nesnívali. 
Tento rok nás reprezentovali:

Ani sme sa nenazdali a čakala nás najkrajšia a najmilšia téma tohto mesiaca - oslavy dňa 
matiek a uvítanie do života. Najprv sme spoločne privítali tých najmenších, narodených v 
roku 2023. Čakal pre nich malý darček a pre ich rodičov finančný príspevok od OÚ. No v 
zákulisí už netrpezlivo čakali naši škôlkari, ktorí už horeli nedočkavosťou, kedy môžu 
predstúpiť pred svoje maminky a ukázať im to, čo si spoločne s pani učiteľkami nacvičili. Sú 
síce ešte maličkí, no ani škôlkari sa tréme nepoddali a hrdo vystúpili na pódium a ukázali, čo v 
nich je, za čo si vyslúžili veľký potlesk. Rovnako aj školáci si pre svoje maminky pripravili krásny 
program a snažili sa vyjadriť svoje pocity, čo pre nich mama znamená. 

1. ročník - Amelia Farbiaková - 3. miesto
2. ročník - Anička Barlová - 2. miesto

4. ročník - Tomáško Krupa - 2. miesto

"Všetci sme anjeli s jedným krídlom. Ak však chceme lietať, musíme sa objať."  
Luciano De Crescenzo. Preto zo srdca ĎAKUJEME všetkým mamám, ktoré dopĺňajú naše 
krídla a učia nás "lietať".
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aká je naša služba v tomto čase? Myslím si, že sa toho až tak veľa nezmenilo. Aj keď vidíme, 
že sa vo svete dejú rôzne veci a tiež na Slovensku, my sa máme stále snažiť žiť evanjelium, ako 
ho žil neustále Ježiš, jeho učeníci a potom svätí, ktorých poznáme. V týchto dňoch sme (aj pri 
našej kaplnke) slávili slávnosť Najsvätejšieho Srdca Ježišovho, ktoré horelo ohňom lásky pre 
nás všetkých. Tiež sme v kostole počuli, ako Ježiš hovorí o blahoslavenstvách. Ježiš prikazuje 
svojím učeníkom, aby mu dali prednosť pred všetkým a pred všetkými a navrhuje im, aby sa 
zriekli všetkého, čo majú pre neho a pre evanjelium, ako to spravil On pre nás. Napriek 
úskaliam života vedieť,sa z toho všetkého tešiť, ďakovať a tým to premieňať na službu lásky. 
Služba lásky, ktorá je tvorivá a prispôsobuje sa aktuálnej situácii. Najdôležitejšie pre nás je mať 
srdce uzdravené, teda láskavé. Ako chorí toho veľa neurobíme. My prví sme videli, počuli a 
dotýkali sa najintímnejšieho tajomstva Kristovho srdca, z ktorého vyteká voda, ktorá nás 
očisťuje a Krv, ktorá nás rozpaľuje ohňom lásky. 

Milí farníci,

A potom sa už len stačí naladiť na Svätého Ducha, ktorého šum počujeme, hoci nevieme 
odkiaľ prichádza a kam ide. On je nekonečný prameň tvorivosti v službe, osvetlí nepoznané 
cesty, dá silu vytvoriť nové, vidieť dosiaľ nevidené... On potom otvorí aj ďalšie dimenzie našej 
služby. A tak stretávam ľudí s otvorenosťou, ktorá je darom zhora a nechávam nech si každý 
naberie toľko, pre koľko sa otvoril a naberám, kto mi koľko mi otvoril. Ako je to v prípade 
evanjeliovej ženy trpiacej na krvotok. Z Ježiša vtedy vyšla sila mimovoľne, bez jeho úkonu vôle. 
Je zaujímavé, že nie my, kňazi sme mierou darov, ktoré rozdávame, ale tú mieru si podvedome 
určuje každý sám. Preto, kto príde k nám kňazom ako priateľ, dostane podiel priateľstva, kto 
príde ako k neobľúbenej osobe, odíde so svojou nespokojnosťou a kto príde ako k poslovi 
nebeskej zvesti, odnesie si nebeskú odmenu. Podobne je to aj s vami, s vašimi stretnutiami.

Vôbec tu nemusím písať o mojej vonkajšej činnosti: ako slúžim tým, ktorí o to požiadajú 
alebo o duchovnej službe v nemocnici, zaopatrovaniu zomierajúcich... Nie je až tak dôležité, čo 
sa koná, veď ten, kto sedí s milujúcim srdcom v kostole, urobí omnoho viac, ako vyhorený 
jedinec ponorený do neplodnej činnosti.  Aj my, kňazi, dostávame posolstvo z neba, že Boh 
nepotrebuje len našu aktivitu, ako skôr túži uzdraviť a požehnať naše srdcia.

Aj v tých najťažších skúsenostiach môžeme vidieť zmysel. Veď čokoľvek robíme, mali by 
sme mať na mysli kartuziánsky pozdrav: Memento mori! - Pamätaj na smrť! Mníchov táto 
pripomienka na moment stretnutia sa s Bohom na osobnom súde viedla k dokonalejšiemu 
životu. Aj nás by mal pohľad na eventuálnu smrť viesť k zrelému postoju a plnšiemu životu v 
harmónii a v láske; a to v každom momente. Veď ktovie, či budeme môcť milovať aj zajtra! No 
dnes - dnes je priestor pre lásku; a tá nikdy neumiera, je navždy.

Martin Pečarka, váš kňaz
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PODUJATIA

TONKOVIČOVE FOLKLÓRNE SLÁVNOSTI SLÁVNOSTI 2024

Od 14:00 prebiehal už samotný program na Brodku. Aj týmto spôsobom chceme súhrnne 
poďakovať všetkým, ktorí sa akýmkoľvek spôsobom podieľali na príprave sviatku 
podkonického folklóru. S odstupom času sa nám vymodlené slnečné počasie bez dažďa zdá 
ako zázrak, keďže deň pred aj deň po podujatí pršalo. V mene organizátorov - Obce Podkonice 
a folklórnej skupiny Vysoká sa chceme poďakovať všetkým sponzorom a partnerom za ich 
podporu. Naše poďakovanie patrí všetkým účinkujúcim, najmä hosťom, ktorí prijali naše 
pozvanie. Tiež sa chceme poďakovať moderátorke Márii Turčanovej za jej sprievodné slovo 
počas celého programu, ktoré malo nepochybne pridanú hodnotu, majstrovi zvuku Petrovi 
Gazarekovi za profesionálne ozvučenie podujatia, Milanovi Luptákovi, Mirovi Budajovi a 
Tónovi Budzelovi za prípravu skvelých gulášov. Azda najviac si „odmakali“ slávnosti chlapi 
folkloristi a aj dobrovoľní hasiči, ktorí stavali a skladali naše jedinečné drevené pódium za 
dažďa, chvíľami až lejaku. Ďakujeme všetkým, ktorí pomohli pri príprave programu (najmä 
Márii Čemanovej a Jozefovi Kostúrovi) ale aj celkovej organizácii. Jednoducho každému, kto 
priložil ruku k dielu, predovšetkým členom domácej folklórnej skupiny. Ďakujeme tiež detským 
folklórnym súborom Drienka a Dratvárik za zapožičanie časti krojov pre našu mládež. V 
neposlednom rade ďakujeme vám všetkým, ktorí ste nám v toto nedeľné popoludnie venovali 
svoj čas a priazeň. My veríme, že sa živí a zdraví o dva roky pri tejto príležitosti stretneme na 
Brodku opäť!

Prvá júnová nedeľa bola v Podkoniciach v znamení folklóru. Máme za sebou 9. ročník 
našich Tonkovičových folklórnych slávností. Prvá časť dňa sa niesla v duchu rozjímania a 
spomínania. Program začal slávnostnou sv. omšou v kostole sv. Martina o 10:00 za účasti 
krojovaných, liturgiu hudobne doprevádzali Michal Kukučka, Juraj Barla a Tibor Sedlický. Po jej 
skončení sa na miestnom cintoríne konala symbolická spomienka na hudobného skladateľa 
Pavla Tonkoviča a všetkých, ktorí sa významným spôsobom zapísali do folklórneho a 
kultúrneho života v obci. O 11:30 bola na stál rodný dom Pavla okraji parcely, na ktorej kedysi 
Tonkoviča odhalená pamätná tabuľa pripomínajúca jeho osobnosť pre ďalšie generácie. 
Iniciátorom tejto myšlienky bol podkonický rodák Emil Flaška (synovec Pavla Tonkoviča), na 
realizáciu pamätnej tabule venoval finančné prostriedky. Na príprave tohto diela z hľadiska 
tvaru a koncepcie sa podieľali architekti - manželia Roman a Danica Turčanovci v spolupráci  
s výtvarníkom Patrikom Ševčíkom. Tabuľu odhalili Anna a Žofia Mrázové, dcéra a vnučka Emila 
Flašku. Tohto slávnostného aktu sa zúčastnili aj členovia domácej folklórnej skupiny. Tabuľa je 
umiestnená v centre obce, na hranici pozemku p. Viery Stachovej, ktorej týmto ďakujeme za 
ústretové jednanie a súhlas s osadením tabule.

Terézia a Martin Halajovci
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HISTORICKÉ OKIENKO

SPOLOČENSKÁ KRONIKA

Jubilanti

55 rokov
Roman Vráb

 

70 rokov
Ján Majsniar

Mariana Vrábová

Opustil nás Marta Potkanová (62 rokov)

75 rokov
Elena Vrábová

V redakcii Podkonického spravodaja sa budeme aj naďalej tešiť vašim fotkám z minulosti. 
Môžete sa s nimi zastaviť na obecnom úrade alebo nám ich pošlite zoskenované, prípadne 
odfotené na mail redakcie: podkonicky.spravodaj@gmail.com. Ďakujeme.

92 rokov
Anna Homolová

Podkonické ženy z dolného konca

65 rokov
Anna Vrábová
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ROKOVANIE ZASTUPITEĽSTVA

  

  

obce a obnove pokojového stavu ktorý bol pred osadením rampy.

Uznesenia (199 - 202) podpísal:

Uznesenie č. 202 / 2024                            

ZA:  5 - T. Kmeť, P. Hlinka, J. Kostúr, R. Patráš, M. Vráb

a určuje za zapisovateľa zápisnice: Ivan Barla a uznesení: Jaroslav Kostúr.

Zdržal sa:  0

Prítomní:  6 - M. Halaj, T. Kmeť, P. Hlinka, J. Kostúr, R. Patráš, M. Vráb

PROTI: 0   

OZ Podkonice berie na vedomie odovzdanie petície počas zasadnutia OZ proti 
svojvoľnému osadeniu rampy v lokalite pod Koziencom. Petíciou sa následne bude 
vedenie obce ďalej zaoberať.

  

OZ Podkonice berie na vedomie pretrvávajúci záujem obce na hľadaní riešenia, aby bol 
zabezpečení prechod do RZ 12 (lokalita za Hrbkom) podľa platného úzmeného plánu

schvaľuje návrhovú komisiu v zložení predseda: Jaroslav Kostúr a člen: Michal Vráb

Uznesenie č. 201 / 2024                            

Prítomní:  6 - M. Halaj, T. Kmeť, P. Hlinka, J. Kostúr, R. Patráš, M. Vráb

  

ZA:  5 - T. Kmeť, P. Hlinka, J. Kostúr, R. Patráš, M. Vráb

Prítomní poslanci: 6 -  Mgr. Martin Halaj, Mgr. Tomáš Kmeť, Patrik Hlinka
         Ing. Jaroslav Kostúr, Mgr. Roman Patráš a Ing. Michal Vráb.

Obecné zastupiteľstvo Obce Podkonice (ďalej OZ Podkonice) schvaľuje predložený návrh 
programu Obecného zastupiteľstva na deň 21.05.2024.

PROTI: 0   
Zdržal sa:  0

Uznesenie č. 200 / 2024                                   5:0:0
OZ Podkonice schvaľuje overovateľov zápisnice: Tomáš Kmeť a Roman Patráš,

UZNESENIA Obecného zastupiteľstva obce Podkonice konaného 21. mája 2024

Rokovania sa zúčastnilo 6 poslancov (uvedení sú vyššie). Pri každom uznesení nájdete 
hlasovanie poslancov a v prípade, že všetci prítomní hlasovali ZA prijatie návrhu, je pomer 
hlasov zapísaný ako 6:0:0 (ZA : PROTI : ZDRŽAL SA). Ak poslanci hlasovali rozdielne, alebo 
neboli všetci prítomní, je toto hlasovanie zapísané menovite pod konkrétnym uznesením.

Uznesenie č. 199 / 2024                                   5:0:0

JUDr., Ing. Ivan Barla, starosta obce
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FARSKÉ OZNAMY 17.6. - 14.7.2024

ZMENA PROGRAMU VYHRADENÁ
Martin Pečarka
správca farnosti

tel.: 0908 256 527

18.6.

23.6.

21.6.

22.6.

19.6.

20.6.

17.6.

féria

18:00 - féria

18:00 - féria

7:30 - féria

18:00 - Sv. Alojza Gonzágu, rehoľníka

7:30 - féria

Sv. omša nebude

+ rodičia Mária a Matúš Burian

+ z rod. Šimona Duraja

Na úmysel

+ rodičia Mária a Anton Vráb

+ Štefan Čeman 
(1. výročie, zádušná sv. omša)

18:00 - féria

féria

18:00 - féria

7:30 - Sv. Benedikta, opáta

18:00 - féria

féria

+ manžel Pavol

+ rodčia Jozef a Irma, Ján a Anna

a synov Jaromír a František
+ Margita a Jozef Patráš 

Sv. omša nebude

9.7.

8.7.

10.7.

11.7.

12.7.

13.7.

14.7.

15. NEDEĽA V CEZROČNOM OBDOBÍ

12. NEDEĽA V CEZROČNOM OBDOBÍ 

Za farnosť
9:00

Za farnosť
9:00

Na úmysel

 

Sv. omša nebude

6.7.

1.7.

4.7.

2.7.

3.7.

5.7.

7.7.

féria

18:00 - Návšteva preblah. Panny Márie

18:00 - Svätého Tomáša, apoštola

7:30 - féria

9:00 - Sv. Cyrila a Metoda, vierozvestov

7:30 - Sv. Justína, mučeníka

+ Vojtech a Júlia Patrašová
 

+ Miloslav Očenáš 
a rodičia Očenášoví a Kostúroví

Sv. omša nebude

Za povolania na kňazský stav

Za Božie požehnanie a milosti pre 
Ružencové bratstvo pri kostole Sv. Martina

+ Anna Forgáčová, 4. výročie

14. NEDEĽA V CEZROČNOM OBDOBÍ
8:30 - Za farnosť

11:00 - + Jozef Budaj, 10. výročie (Kalište)

Jún 2024

18:00 - Narodenie sv. Jána Krstiteľa

féria

18:00 - féria

7:30 - féria

16:00 - Sv. Ireneja, biskupa a uč. Cirkvi

9:00 - Sv. Petra a Pavla, apoštolov

+ Miroslav

a syn Jozef Rábekoví
+ Mária, Jozef 

Na poďakovanie Pánu Bohu

Za farnosť

26.6.

28.6.

24.6.

25.6.

27.6.

29.6.

30.6.

13. NEDEĽA V CEZROČNOM OBDOBÍ

9:00
Za farnosť

Za deti a krstné deti

Sv. omša nebude


